
Va5ka skupnost Komen
Komen 120 a
6223 Komen
vs.komen@komen.si

Komen,25.2.2016

Stevilka:212016

ZAPISNIK

skupnega sestanka odbora VaSke skupnosti Komen, dru5tev s sedeZem v Komnu (po
seznamu registriranih dru5tev v obiini Komen iz meseca februarja 2015) in mladinskih

skupin,

ki je potekal v ponedeljek,22. 2.2016 ob 17 .30 uri v kotidku Kultumega doma v Komnu

Prisotni ilani odbora VS Komen: Stojan Saksida, Mara Glu5id, Matej Bobid, Mojca
Senegadnik;

- opravidena: Kristina BoLi(:

Prisotni predstavniki drultev: Ester TomaZindid (ZZB NOB SeZana - Komen), Irena Tratnik
Dosso (Kra5ka Sola Skrbina), Katarina Ple5ko lSfUl 15. februar Komen), Evgen Kavdid (GUD
Pihalni orkester Komen), Dimitri Dokii in Eli Kafol (PDG Komen, komenska mladina), Matlai
Grmek in RoZana Svara (MD SUZ Komen), Damjan Grmek (Obdinsko zdnfienjeborcev za
wednote NOB Komen), Franko Zadnik (DruStvo veterani osamosvojitvene vojne komenskega
Krasa'91), Mara Glu5id (DruStvo izgnancev Slovenije l94I-45 k.o. Komen)

- opravideni : ZigaPavlin ("iniciativa za mlade")

- ostala vabljena druStva: MePZ Cominum, NK Komen, DruStvo upokojencev Komen, Lovska
druLinaJezero Komen, Balinarski klub Aluminij Komen, Sportno dru5tvo veteranov Komna,
KUD Karla Streklja Komen.

Dnevni red:

1. Uvodni pozdrav
2. lnformacije o nadrtovanih prireditvah v organizaciji posameznih druStev v VS Komen v letu
20r6
3. MoZnost sodelovanja druStev in iniciativ pri "va5kih" dogodkih kot so pustovanje, kresovanje,
boZidno-novoletno dogaj anj e, delovne akcij e ipd.
4. Sodelovanje pri vsakoletni pomladni prostovoljni obdinski akciji diSdenja okolja
5. Pobude in predlogi za razvoj Sporta, glasbenih festivalov, kulture, turistidne ponudbe in drugih
dejavnosti s ciljem povezovanja, skupnega koriSdenja in upravlj anjaz javnmi prostori v VS

-Komen

6. Razno

Ad 1: Predsednica odbora VS Komen je pozdravilanavzode in se jim zahvalila za prisotnost in
pripravlj en ost za sodelovanj e



Predstavnica "Kra5ke Sole Skrbind", Ed. Tratnik Dosso je med medsebojnim predstavljanjem
prisotnim pojasnila, da bi se ielelaudeleZiti sestanka kljub temu, da nanj kot predstavnica
dru5tva s sedeZem v sosednji vasi ni bila izrecno vabljena, saj bi Zelela pridobiti dim ved
informacij o druStvih v na5i obdini s ciljem povezovanja in sodelovanja. Ostali prisotni so se
strinjali z njeno prisotnostjo in pobudo.
Pohvalili so odloditev odbora za odloditev za sestanek in poudarili, da so tako pobudo pogreSali
v vseh mandatih preteklih odborov.

Ad2:Predstavniki druStev oz. mladine so predstavili svojo ornoutto dejavnost in nadrtovane
projekte v letu 2016. Dejavnosti nekaterih so vezane na dlanstvo in redne ali obdasne inteme
projekte v domadem okolju, nekateri pa delujejo v Sir5em interesu in Ze ved letizvajajo
tradicionalne in Sir5i javnosti pozrane projekte (npr. GUD Pihalni orkester Komen in MO SUZ
Komen), ki pritegnejo veliko obiskovalcev iz drugih krajev drLave in iz tujine. Dejavnost vseh je

odvisna od Stevilnih dejavnikov, najodlodilnej5i so finance in aktivnost dlanstva ter sama
usmeritev posameznega druStva.

Skupno vsem pa je, da pogre5ajo neko stidno todko o informacijah glede posameznih
prireditev in dogodkov, saj se pogosto dogaja, da se prireditve dasovno pokrivajo.
Zelelibi, da se vzpostavi boljSe sodelovanjem med obdinsko sluZbo TIC Stanjel, ki je pristojna
za informiranje in koordinacijo, obdinsko sluZbo zadntLbene dejavnosti in samimi druStvi. Od
pristojnih pridakujejo vedje zanimanje za delo druStev in vkljudevanje v Sir5e obdinske projekte
in ne zgolj zbiranje informacij, ki jih (de) po5iljajo druStva sama, je poudaril g. Zadnik.
Izpostavil je primer dejavnosti svojega druStva, ki je prostovoljno izvedlo di5denje in urejanje
stare granidarske poti, ki bi z vkljuditvijo v neko obdinsko ponudbo lahko postala bolj obiskana
in bi popestrila turistidno ponudbo, trenutno pa je zelo slabo znana. DruStvo je sicer orgatizator
rednega letnega sredanja veteranov v NadroZici, pripravilo pa je tudi pregledno razstavo

"Komenski Kras'91".
Predstavniki druStev predlagajo tudi vzpostavitev komunikacije med samimi komenskimi

druStvi preko obve5danja po elektronski po5ti, oziroma mailing listo, da bi se dru5tva o svojih
aktivnostih obve5dala med sabo.

G. Grmek je poudaril, da bi prav od obdinskih pristojnih sluZb pridakovali, da obve5dajo
vse nosilce druZbenih dejavnosti, ko jim kateri od njih prijavi doloden termin za svojo prireditev.
Tako bi ostali laije nadrtovali svoje dejavnosti in ne bi pri5lo po zadreg, ko je na isti dan ved
dogodkov, ki razpr5ijo obiskovalce.
Predstavil je redne dejavnosti svojega druStva, ki vkljudujejo skrb za spomenike borcem NOB,
pohode in druge dogodke, povezane z olranjanjem tradicije NOB.

Ga. Tratnik Dosso je v predstavitvi projekta "Kra5ke Sole Skrbina" izrazila Zeljo, da se
njihova dejavnost vkljudi kot popestritev dogajanja pri projektih katerega drugega druStva ali
va5ke skupnosti, posebej takih, ki pritegnejo obiskovalce tudi iz drugih okolij.

Ga.Tomaiindid je predstavila dejavnost druStv4 ki neguje vrednote NOB in se je

pripravljeno odzvati na vabilo za sodelovanju pri dogodkih, ki so sorodni delovanju dru5wa.- 
Ga. Ple5ko je povedala, da v SKUO 15. februar trenutno aktivno deluje le baletna sekcija,

ki pa se vedno z veseljem odzove povabilom k sodelovanjunaraznihpredstavah in proslavah

tudi v oryanizaciji drugih druStev ali orgarizacii.
Ga. Glu5id je predlagala, da se nadrtovana prvomajska aktivnost DIS, pohod "Vsi na

Trstelj" poveZe s podobnim projektom 5e kak5nega drugega druStva, tudi odbora VS Komen in
-pohoda "100 Zensk na Trstelj", saj bi bilo smotrno da se podobne dogodke zdrtrtuje -fidizarudi

racionalizacije pri sami organizaciji, morebitnih prevozih itd.
S konkretno pro5njo za pomod odbora VS Komen sta se izpostavila predstavnika MD

SUZ Komen, sekcije za festivai Krastival. RoZana Svara je predstavila tradicijo festivala, njegov
pomen zarazvoj altemativne kulture v naiem okolju, veliko prepoznavnost po vsej drZavi, katere



posledica je festivalski turizem, ki prina5a v kraj in obdino prihodke. Izpostavila je tudi teLave,ki
jih ima organizator vsako leto, ko zaradinegotove finandne situacije teiko nadrtuje obseg
programa, predvsem pa vabljenih skupin. Ker je izvedba festivala pogojena v izredno visokimi
stro5ki zanajempotrebne opreme in vi5ina sredstev, pridobljenih na obdinskem in drugih
razpisih nizkaoz. negotova, se sama izvedbavsako leto vedje tveganje, saj Le zaletni stro5ki
nastajajo in ostanejo, tudi de festival zaradi slabega vremena ni najbolj uspe5en, kar slabo lpliva
na prihodnost tega festivala.
Lokalno skupnost prosijo za pomod pri najemu odrske konstrukcije in strehe, zbrali so tudi Ze
ponudbe oz. ocene stro5kov in jih predloZili. :

Odbor VS Komen bo o konkretni proSnji razpravljal na naslednji redni seji, o pro5nji
sekcije Krastival pri MD SVZpaobvestil tudi Obdino.

Velik projekt ob20. obletnici ustanovitve druStva pripravlja GUD Pihalni orkester
Komen, v sklopu tega bo v Godbenem domu "dan odprtih vrat" zrazstavo,jubilejni koncert, v
istem letu 5e koncert z ansamblom SaSa Avsenika, niz koncertnih dogodkov z gostujodimi
orkestri po kra5kih vaseh, pripravljeni pa so sodelovati vsakid, ko dobijo povabilo od razlidnih
organizatorjev.

Sklep: Odbor VS Komen vse prisotne povabil, da svoje nadrtovane aktiwosti ogla5ujejo na FB
strani Vaike skupnosti Komen, kjer je vidnost objav a};ttrna in velika, prav tako pa bo poskrbel
zavzpostavitev redne komunikacrje po elektronski po5ti za vse zainteresirane.
Glede na konstruktivne pripombe prisotnih bomo na TIC Stanlel in na Obdino Komen naslovili
dopis, da se aZurira seznam delujodih druStev v VS Komen oziroma v vsej obdini, saj se
ugotavlja, da nekaterih prisotnih sploh ni vpisanih v seznam, ki je sluZil za sklic tega sestanka,
nekatera pa so oditno nedelujoda ali na drugih naslovih. Hkrati naj se poskrbi, da bo mesedni ali
letni koledar prireditev redno poslan vsem predstavnikom druStev zarudilaLjega nadrtovanja
lastnih dejavnosti.
Mesedni sezrutm dogodkov v VS Komen naj na oglasno desko in FB stran objavi tudi va5ki
odbor.
Na naslednji seji bo obravnavana pro5nja za pomod pri izvedbi festivala Krastival oz. najema
odrske konstrukcije ter strehe. Na Obdino Komen bo naslovljena pobuda, da tako streho kupijo,
saj bi bila to, glede na visoke stro5ke najema, optimalna moZnost - glede na to, da je v obdini
vedno ved prireditev na prostem, kjer je potreben pokrit oder. Obdina bi se z lastno opremo re5ila
stro5kov najema in opremo preko zavoda ali reZijskega obrata celo trZIIa.

Ad 3. V vasi potekajo razlidni tradicionalni dogodki, ki so v "va5ki" domeni in nimajo
organizatorja v obliki pravne osebe oz. druStva. Pomod oziroma podporo pri izvedbi Ze sedaj
nudijo nekatera druStva, posebej je izpostavljeno PGD Komen, ki je redno na voljo s poZamo

stralo, redarsko sluZbo, uporabo svojih prostorov zapotrebe priprav na pustovanje in drugimi
oblikami pomodi, de je to potrebno.
Predsednica odbora VS Komen se je predstavnikoma PGD Komen posebej zahvalila za tehnidno
pomod in sodelovanje pri izvedbi lanske "BoZidne trZnice".

Dogodke, kot so pustna povorka, postavljanje mlaja in kresovanje organizira v glavnem

vajka mladina. Dobrodo5lo in moZno bi bilo sodelovanje zainteresiranih razlidnih druStev,
predvsem zarudi bogatejSe ponudbe in Stevildnej5i zasedbi pri sami pripravi projekta.

- G. Kavdid je predstavil tradicionalno "Prvomajsko budnico" pihalnega orkestra, ki se je po nekaj
zelo slabo obiskanih izvedbahv zgodnjem jutranjem dasu prestavila na poldne. Tako je tudi v

Komnu pri5lo do vedjega zarimanja in to bi bila lahko dobra priloZnost za Sir5e vaiko
prvomajsko praznidno dogajanje, ki bi vkljudevalo vse od postavljanja mlaja, kresa, budnice,
pohoda in morda 5e kak5ne popoldanske ponudbe zavaldane in bi se ogla5evalo v istem sklopu.



Vaska mladina bi tudi laije realizirala priprave na posamezne va5ke dejavnosti, de bi bil na voljo
neodvisen prostor zanleno druZenje in izvedbo projektov.

Praznidno boZidno-novoletno dogajanje v orgarizaciji odbora VS Komen (oziroma
formalno Obdine Komen) je 5e ena od priloZnosti za sodelovanje druStev - lani so pri pripravi
prizori5da Ze sodelovali predstavniki mladine in Ze omenjeno PGD Komen.
Prisotni so nadeloma pripravljeni sodelovati, de bodo organizirane kak5ne skupne akcije.

Sklep: Odbor bo v bodode ob vseh "va5kih" dogodkih in delovnih akcijah za sodelovanje pri
pripravi programa ali s pro5njo po pomodi pri fizidnih delih zaprosil oziroma obvestil vse
predstavnike va5kih druStev oz. iniciativ, ki se bodo po svojih modeh odzvali oz. sodelovali.

Ad 4. Letna obdinska pomladna akcija di5denja okolja je v Komnu precej slabo organizirana, saj
je prebivalstvo interesno razpr5eno in vas velika. V leto5njem letu se bo odbor VS odzval
povabilu na akcijo, pri tem pa poskuSal dosedi, da bi se va5dani tudi preko orgariziranih skupin v
okviru druStev, kjer delujejo bolj aktivno vkljudili v akcijo.
Ga. Ple5ko je predlagala, da se obmodje di3denja razdeli na posamezna obmodja in se prijavljene

skupine oz. posameznike uravnoteZeno porazdeli, da ne prihaja do zmede oz. "belih lis".

Sklep: Ko bo z Obdine Komen pri5el poziv na redno letno akcijo, se bomo skupaj z druStvi
posku5ali dogovoriti o nadinu kar najbolj udinkovite izvedbe oz. angaiiranja sova5danov.

Ad 5. Predstavniki druStev imajo za svoje delovanje razlidne potrebe in pogoje. Nekatera druStva
so redni uporabniki prostorov Kulturnega doma, nekatera imajo v stalnem najemu druge
obdinske prostore, nekatera pa so povsembrez lastnega prostora. Za sestanke morajo zaprositi
Obdino zanajemkaterega od javnih prostorov v Kulturnem domu ali drugih obdinskih kapacitet,

druStvenega inventarja pa nimajo kje skladi5diti in so pri svojem delovanju odvisni od trenutne
ruzpololljivosti prostorov. Komen je tudi ena redkih (ali celo edina) vas, kjer svojega prostora

nima ne vaika skupnost in ne mladina
Odbor VS Komen je prisotnim predstavil pobudo, naslovljeno nabtpana in obdinsko

upravo, da se zapotrebe pisarne odbora VS ter za sestanke raznih iniciativ va5danom dodeli vsaj
en prostor v Kulturnem domu. Uradnega odgovora 5e do danes nismo prejeli, dobili pa smo
neuradne informacije, naj bi pridobili v uporabo prostor, kjer je trenutno sedeZ SKUO tS.

februar, ki se strinja s selitvijo svojih stvari v drugi prostor.
VS Komen je pripravlj enaiznaslova glavarine poskrbeti za prenovo tega prostora, menjavo
dotrajanega okna in vrat, ureditev ogrevanja s klimatsko napravo, da bi bil prostor uporaben
skozi vse leto in dostopen va5kim uporabnikom.
Se vedno pa ostaja odprto vpra5anje, koliko so prostori v Kulturnem domu sploh racionalno

zapolnjeni in zasedeni in v kolik5ni meri oddajanje posameznih prostorov pokriva stro5ke
vzdraevanja. Na dopis s to vsebino, ki je bil v januarju poslan na obdinsko upravo, 5e ni

odgovora.
Vsi prisotni so se strinjali, da je potrebno zavas pridobiti nek uporaben prostor, predvsem pa

vztrajati, da se pridne z obnovo dvorane, ki zaradi dotrajanosti in nefunkcionalnosti sploh ne

more prenesti vedjih (in potencialno donosnej5ih) dogodkov.
G. Grmek je prisotnim predlagal, da na obdino naslovimo skupno peticijo zzahtevo po

pridetku postopne komenskega kulturnega doma oz. dvorane in v ta namen zberemo podpise

- zainteresiranih uporabnikov in obiskovalcev. Glede na to, da druStva delujejo neprofitno in na

prostovoljnibazi zavse obdane, se mu zdi sporno, da morajo zauporabojavnih (va5kih!)

obdinskih prostorov, npr. dvorane, pladevati najemnino. Dvorana ni samo nefunkcionalna in

neopremljena, zaradi 30 let starega, nikoli strokovno saniranega stanja tal, je tudi nevarna.Iztazil
je zaskrbljenost, da bodo vsa prizadevanja (spet) Sla zgolj v spet nove nadrte za obnovo vaSkega



trga, kultumi dom pa bo stagniral nova desetletja in priloZnosti po bogatejSi kultumi ponudbi v
kraju bodo nidne.
Zaraditega se tudi v Komnu delujoda druStva s svojimi projekti selijo v telovadnico OS Komen
ali druge dvorane, pri obseZnej5ih prireditvah pa tudi to ni optimalna moZnost.

Odbor VS je zbrane seznanil znabavanti ozvodenja in svetlobne odrske opreme, ki pa 5e
vedno daka v zadasnem skladi5du, saj nimamo ne vaSkega prostora za skladi5denje in ne pogojev,

da bi opremo sploh namestili na oder.
Y zvezi s tem je g. Kavdid povedal, da so se v njihovem druStvu pred leti Ze potrudili pridobiti

idejne nadrte za obnovo - funkcionalnej5o raz5iritev odra inzaodqa, vendar so nadrti zaradi
neodzivnosti lastnika Stavbe, obdine, ostali v neuresnideni.
Obdina bi se kot dober gospodar morala do svojih nepremidnin obna5ati bistveno bolj odgovorno
in stremeti k temu, da ne prina5ajo zgolj stro5kov in izgube - vzrok pa je seveda odsotnost
vsebine zaradi slabih pogojev.

Zalneprenove in ne programske vsebine Kulturnega doma Komen ni niti v predlogu

Lokalnega programa za kulturo obdine Komen 2016 - 2019, na kar je prisotne opozorila
predsednica odbora, ki je na pristojne naslovila tudi predloge za dopolnitev programa, saj v njem

nikjer ntvizije razvojain podpore alternativni kulturi, razstavni dejarmosti in dejavnostim, ki ne

rpudu3o v Ze ustaljetrt p.Jk.o ulagarlav zaSditene spomenike ali infrastrukturo v Stanielu. V
javno kulturno infrastrukturo namred ni vkljuden niti en va5ki kultumi dom in niti ena dvorana!
Tudi povezovanje druZbenih dejavnosti v novi obdinski zavods sedeZen v Stanjelu bo oditno

namenjeno prvenstveno razxojuturizrnainvzdrLevaniu tamkaj5njih objektov, ostale druZbene
dejavnosti v obdini pa bodo 5e naprej prepu5dene svoji iznajdljivosti.
G. Zadnk je pripomnil, da bi morala druStva in va5ka skupnost skupno nastopiti proti tej
neenakopravnosti in zanemarjanju infrastrukture za drtrtbene dejavnosti v vasi Komen.

Odbor VS Komen je Le v zadetku lanskega septembra naZupana naslovil pobudo, da se v

nadrt prenove centra vasi za stavbo Kulturnega doma vkljudi manjSe vednamensko Sportno

igri5de za mladino , igrala za otroke, kotidek za druLenje va5danov, vendar je bil odziv
odklonilen. Prisotni predstavniki druStev so mnenja, da je ta predlog vreden podpore in bi ga bilo

vredno uresniditi, saj bi s tak5nim zunanjim prostorom obogatili druZabno Zivljenje v vasi in dali

mladini priloZnost zarek,reacijo in druZenj e izven lokalov ali pladljivih interesnih dejavnosti.

Zved kot 150 podpisi podpore se je na VS Komen zLello po pridobitvi mladinskega prostora in

igri5da obmila tudi "iniciativa zamlade" s prvopodpisanim Zigo Pavlinom.
ilan odbora Matej Bobid je prepridan, da bi bila dobra re5itev pridobivanje sredstev za

vse te projekte s trZenjem lastne dejavnosti oz. drparla sredstev iz zato namenjenih virov v

ustanovitvi komenskega kulturno - Sportno - druZabnega javnega zavoda, ki bi lahko omogodal

napredek r azli(nim dej avno stim.
Vsa dru5tva se bodo zarudinove zakonodaje in uvedbe davdnih blagajn sredala 5e z novimi

teLavari. Vsa so neprofitna in jim morebitni izkupidek od prodaje vstopnic inlali dodatne
ponudbe (gostinska ponudba) pomeni zgolj vir za pokrivanje izdatkov, ki nastanejo 5e pred

zadetkom prireditve z najemom ustrezne opreme, prostora ter pladilom izvajalcem, stro5kom za

varnostnike in pristojbinami zaagenciji SAZAS in IPF (v primeru glasbenih filmskih prireditev),

ne pa dobidka. Tako se bojrjo, da bo zaradi vseh teh dodatnih bremen njihovo delovanje 5e bolj

okmjeno, kar posledidno pomeni tudi upad kvalitete ponudbe v obdini.
Zatobilokalna skupnost vsekakor morala posvetiti tej problematiki posebno pozomost in se

zavzemati, da se posamezna druStva povezujej o v zavod, kar bi poslovanje poenostavilo in vsako

- dru5tvo posebej ne bi rabilo svoje davdne blagajne inzapravljalo dodatnega dasa dlana

prostovoljcev za birokratske zadeve.
Alternativna kultura, predvsem festivalska dejavnost je lahko velika priloZnost tudi za

razvoj specifidne veje turizma, tudi g. Grmek je poudaril, da je bil festival Metalmania open air



najbolj mnoZidno obiskana prireditev v obdini v zadnjih letih! Zanemarjanje in nespodbujanje
tovrstne kulture je torej neodgovorno in Skodljivo.
Prisotni so se vsi strinjali, da moramo vsi aktivneje in agresivneje zahtevati bolj5e pogoje za
svoje druZbeno prostovoljno in nepladano delovanje, brezkatercga v nobenem kraju ni Zivljenja,
predvsem pa podpirati mlade, da imajo v domadem kraju prostor zaL<reativno preZivljanje dasa
in moZnosti za delovanje v druZbenih dejavnostih.

Sklep: V odboru VS Komen bomo pripravili besedilo peticije zazahtevo po zadetku obnove
komenskega Kulturnega doma, ki jo bodo lahko podpisali vsi zainteresirani in bo poslana na
obdinski svet ter Zupapu.
Porodilo o sestanku bo predstavljeno tudi ostalim va5danom VS Komen naZboru va5danov, ki
bo 27 .2.2016.

Ad 6. Posebnih pripomb pod to todko ni bilo.

Sestanek je bil zakljuden ob 19.45

Zapisala Moj ca S ene gadnik,
predsednica VS Komen
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Poslano v vednost:
- obdinski svetnik JoZe Stmad
- obdinski svetnik Boris Budal
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